

【2025 春季学期五年级下册英语】

专项练习-写作书面表达（2025 新课改）

1、以 “ My favourite season” 为题，写一篇小作文。

提示：（1）spring, summer, autumn, winter

（2）fly kits, go swimming, make a snowman, pick apples

（3）I like..best: I often..; It's...

范文 My favourite season

There are four seasons in a year. I like spring best. It's warm and windy in spring.

I can fly a kite and plant trees. And there are many flowers in spring. They are very beautiful. I don't like summer. It's too hot for me. And I often go swimming in the lake. I like autumn and winter. Too. In autumn. It is cool and windy. I can play football and pick apples. In winter, it's cold and snowy. I can make a snowman and skate in winter. Which season do you like?

我最喜欢的季节

一年有四个季节。我最喜欢春天。春天温暖多风。

我可以放风筝和种树。春天有很多花。它们非常漂亮。我不喜欢夏天。对我来说太热了。我经常去湖里游泳。我也喜欢秋天和冬天。在秋天。天气凉爽多风。我可以踢足球和摘苹果。冬天，天气寒冷多雪。我可以在冬天堆雪人和滑冰。你喜欢哪个季节？

2、描述你的周末生活。

【2025 春季学期五年级下册英语】

专项练习-写作书面表达（2025 新课改）

提示词; take a dancing class; go shopping; clean the room

要求:1, 语句通顺;2.用上所给的词汇;3.50 个单词左右。

范文

On the weekend, I like to go shopping with my mother. We buy a lot of things, such as candy, milk and fruit. On Saturday morning, I do my homework, and in the afternoon I take a dancing class. On Sunday afternoon I often clean the room. I have a good time.

在周末, 我喜欢和妈妈一起去购物。我们买很多东西, 比如糖果、牛奶和水果。星期六上午, 我做作业, 下午我上舞蹈课。星期天下午我经常打扫房间。我玩得很开心。需要空白+答案+可编辑版本请关注公众号一只爱学习的猫→菜单获取免费资料即可

3、请以 “My Family” 为题, 向大家介绍一下你的家人, 告诉大家他们的职业及上班(学)时间, 说明他们怎样去。

范文 My Family

Hello, everyone! I'm Li Ming. There are three people in my family. My mother is a doctor. She goes to work by bus. She goes to work at half past seven. My father is a policeman. He goes to work at eight o'clock. He goes to work by car. I'm a pupil. I go to school at half past seven, too. I go to school on foot. We're very happy.

【2025 春季学期五年级下册英语】

专项练习-写作书面表达（2025 新课改）

我的家庭

大家好！我是李明，我家有三口人。我妈妈是一名医生，她乘公交车去上班。她七点半去上班。我爸爸是一名警察，他八点去上班，他开车去上班。我是一名学生，我也七点半去上学，我步行去上学。我们很幸福。本资料更多版本+其他相关资料请关注公众号：学海无涯甜作舟→菜单获取免费资料即可

4、假如你是 Dingding，昨天刚到英国，请你写一篇小短文，说说自己昨天三餐吃了什么。

要求：语句通顺，条理清晰，不少于 30 词。

提示：breakfast, milk, eggs, bread, lunch, fish and chips, dinner, hamburgers, sausages

范文

Hello ! My name is Dingding. I arrived in England yesterday. I had milk, eggs and bread for breakfast yesterday. I had fish and chips for lunch. For dinner, I had hamburgers and sausages. I like sausages very much! They are very nice!

你好!我的名字叫丁丁。我昨天到达英国。昨天早餐我吃了牛奶、鸡蛋和面包。我午餐吃了鱼和薯条。晚餐，我吃了汉堡包和香肠。我非常喜欢香肠!他们很漂亮!